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   Pan profesor Michal Koleček se narodil v Liberci 22. ledna 1966. Vyrůstal s matkou, která pracovala 
jako úřednice v továrně. 

   Ve školních letech hrával volejbal a jeho snem bylo stát se profesionálem. Ve škole se mu moc 
nedařilo, proto nastoupil na vojenské gymnázium v Praze. Tam vydržel do třetího ročníku, protože si 
uvědomil, že vojákem být nechce. Tak přestoupil na gymnázium ve Frýdlantu. Musel opakovat třetí 
ročník, proto byl prvním, komu přišla nabídka ke vstupu do Komunistické strany. Tu však odmítl.  

   Po maturitě se vydal na pedagogickou fakultu do Ústí nad Labem. Přestože mu pravopis dělal 
potíže, byla pro něj tato fakulta nejlepší volbou a vydal se na studium českého jazyka.  

   Během svých studií psal básně a zapojoval se do dramatických spolků. Pro studentské divadlo psal 
texty, dokonce si v jednom i zahrál. Díky divadlu se dozvěděl o pražské demonstraci 17. 11. 1989, jíž 
se účastnil. Společně se studenty došel na Národní třídu, ze které těsně před útokem policistů utekl. 
Během útěku byly slyšet údery obušků. Jemu samotnému se nic nestalo.  

   Do Liberce za matkou se dostal až nad ránem následujícího dne. Ujel mu totiž i poslední autobus do 
Liberce. Ten den byl posledním na dlouhých 14 dní, kdy se s matkou neviděl. Hned v neděli se totiž 
vrátil do Ústí nad Labem.  

   Během cesty s ostatními studenty vznikla první myšlenka na ústeckou stávku. Ta se začala 
realizovat na kolejích fakulty, které studenti obsadili. Již v pondělí ráno se snažili sdělit, co se stalo v 
Praze. Obcházeli i výuku a přesvědčovali studenty, aby se přidali ke stávce. Tělocvična se překvapivě 
naplnila, přestože vedení fakulty bylo proti a všichni si byli vědomi pohrůžkou vyhození z fakulty.  

   Dva dny nato se konala demonstrace na Mírovém náměstí. Pan Koleček byl proti zapojení studentů 
do demonstrace, žádost zástupců Občanského fóra byla přesto vyslyšena. Náměstí se celé naplnilo a 
milice, dělníci z továren poslaní zastavit stávku, se vzepřely. Byl to jeden z klíčových okamžiků celé 
revoluce.  

   Před ústeckými studenty se objevil další úkol - rozšířit povědomí o Václavu Havlovi a podpořit jeho 
kandidaturu na prezidenta. Vznikaly kampaně a studentské tiskové kanceláře, kde se množily 
materiály studentů. Ty rozváželi do továren, v nichž studenti vyprávěli a předávali informace o 
Havlovi. Pan Koleček zde zastával práci organizátora.  

   Po revoluci se seznámil se Zdenou Prchlíkovou, svojí budoucí ženou. Potkali se Na Hnátě, ve známé 
studentské hospodě.  

   Pan Koleček byl u samotného vzniku Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, byl 
členem studentské komise pedagogické fakulty a zakládajícím členem prvního akademického senátu. 

   Dva roky studoval výtvarné umění v Praze, poté založil s přáteli galerii a stal se profesorem na 
Fakultě umění a designu v Ústí nad Labem, kde přednáší dodnes. 

 


